
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 1. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 12. 02. 2014 
  

 

Dne 12. 02. 2014 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou 

města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Magistrát města Karlovy Vary, zasedací místnost, 5. patro 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 16.30 hodin 

Přítomni: Mgr. Hana Janischová, Věra Bartůňková, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula,  

 Mgr. Vladimír Hůrka, Mgr. Jana Petříková, JUDr. Radan Večerka  

Omluveni: / 

Neomluveni:  /  

Hosté: Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

  

  

             

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu ze 6. jednání komise ze dne 11. 12. 2013  

3. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 11. 12. 2013 

4. Informace z postupu tvorby Strategického plánu rozvoje města – oblast školství  

5. Informace o rozdělení finančních dotací SMKV z pohledu odboru školství 

6. Nejlepší učitel MŠ a ZŠ, nejlepší žák – ocenění úspěšným 

7. Předběžné informace o zápisu žáků do ZŠ – s ohledem na kapacitu škol  

8. Různé, diskuze 

9. Návrh usnesení 

10. Závěr 

 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  

 

 

1. Schválení programu jednání 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 

 



2.  Schválení zápisu č. 6 / 2013 

Zápis č. 6 / 2013 ze dne 11. 12. 2013 byl schválen v předloženém znění. 

Hlasování: pro:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula,  

Mgr. Vladimír Hůrka, Věra Bartůňková, JUDr. Radan Večerka,  

Mgr. Jana Petříková 

proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

3.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 11. 12. 2013 

Byla provedena kontrola úkolů a usnesení z jednání komise dne 11. 12. 2013. Úkoly byly splněny. 

 

4. Informace z postupu tvorby Strategického plánu rozvoje města – oblast školství  

 

Předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová seznámila členy komise s obsahem materiálu. Komise 

konstatuje nedostatečně provedenou analýzu potřeb i návrhy řešení problémů města v obecné rovině i 

v oblasti vzdělávání. Specificky chybí analýza potřeb občanů města a možnosti školských zařízení 

zřizovaných Statutárním městem Karlovy Vary. 

 

5. Informace o rozdělení finančních dotací SMKV z pohledu odboru školství 

 

Vedoucí OKŠT Ing. Bc. František Škaryd podal členům komise informaci o postupu posuzování 

žádostí o poskytnutí dotace. Schválený rozpočet Statutárního města Karlovy Vary obsahuje i určité 

finanční prostředky na podporu kulturních, sportovních a volnočasových aktivit. Konkrétně na 

podporu tělovýchovy a sportu je ve schváleném rozpočtu vyčleněno 4,940 mil. Kč, na podporu 

kulturních aktivit se jedná o 1 mil. Kč, na podporu volnočasových aktivit se jedná o 260 tis. Kč. Další 

finanční prostředky na podporu uvedených aktivit schválilo Zastupitelstvo města Karlovy Vary na 

svém jednání dne 28. 01. 2014 v souvislosti s rozdělováním mimořádných příjmů města z výtěžku 

loterií a sázek. V současné době se jednotlivé žádosti posuzují v příslušných komisích. Dosud není o 

výši finančních prostředků pro jednotlivé subjekty rozhodnuto.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje radě města změnit stávající poměr rozdělování 

finančních prostředků z hazardu (75 % sport, 25 % kultura a sociální sféra) a nově část finančních 

prostředků vyčlenit i pro oblast školství.  

 

Hlasování: pro:   Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula,  

   Mgr. Vladimír Hůrka, Věra Bartůňková, JUDr. Radan Večerka,  

   Mgr. Jana Petříková 

 proti:  nikdo   

 zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 



6.  Nejlepší učitel MŠ a ZŠ, nejlepší žák – ocenění úspěšným 

 

Tako akce, která se konala již v předchozích dvou letech, se setkává s velkým úspěchem, a to jak ze 

strany vyhlašovaných pedagogů, tak ze strany široké veřejnosti. Vyhlášení nejúspěšnějších pedagogů a 

žáků škol se uskuteční i v letošním roce v průběhu měsíce června u příležitosti konce školního roku.  

OKŠT zahájí přípravu spojenou s výše uvedenou akcí. Budou osloveni ředitelé jednotlivých školských 

zařízení k podání návrhů na ocenění nejúspěšnějších žáků a pedagogů. 

 

 

7. Předběžné informace o zápisu žáků do ZŠ – s ohledem na kapacitu škol  

 

Členové komise byli seznámeni s předběžným počtem zapsaných dětí do jednotlivých základních škol. 

Bylo konstatováno, že ve srovnání s minulým školním rokem se k zápisům dostavilo o 51 dětí více. 

Předložené počty jsou pouze orientační, rodiče zapisují děti na více škol, rovněž část těchto dětí 

z důvodu odkladu školní docházky do základní školy v září 2014 nenastoupí. Předložená data kopírují 

demografický vývoj v posledních letech, problémy v této souvislosti nečekáme. Kapacita základních 

škol na území města je dostatečná (maximální kapacita základních škol zřizovaných Statutárním 

městem Karlovy Vary činí 6100 žáků). 

 

 

8. Různé, diskuze 

 

 Komise projednala žádost o partnerskou a finanční spoluúčast na projektu „Atlas školství“, 

jehož cílem je poskytnout uživatelům (žákům 9. tříd) relevantní informace o nabídce středního 

školství v jednotlivých krajích České republiky. Na základě zkušeností z praxe lze 

konstatovat, že v současné době existují i jiné a účinnější formy prezentace než je předložená 

tištěná publikace.   

 

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje radě města podpořit projekt „Atlas 

školství“. 

  

 Hlasování: pro:   nikdo  

   proti:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula,  

Mgr. Vladimír Hůrka, Věra Bartůňková, JUDr. Radan 

Večerka, Mgr. Jana Petříková   

  zdržel se: nikdo 

 

Usnesení nebylo přijato. 

 

 Mgr. Jan Poula seznámil členy komise s vyúčtováním za teplo, které obdržela ZŠ Poštovní. 

S ohledem na tuhou zimu dosahuje nedoplatek za rok 2013 výše cca 134.000,- Kč. 

Neinvestiční příspěvek zřizovatele na provoz školy se každým rokem snižuje, ve schváleném 

finančním plánu příspěvkové organizace bude jen velmi těžko hledat finance k pokrytí tohoto 

výdaje.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie ukládá tajemnici komise zajistit do příštího 

jednání přehled nedoplatků / přeplatků za teplo za rok 2013 ve školách zřizovaných 

Statutárním městem Karlovy Vary. 



 Hlasování: pro:   Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula,  

Mgr. Vladimír Hůrka, Věra Bartůňková, JUDr. Radan 

Večerka, Mgr. Jana Petříková  

   proti:  nikdo    

  zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

 

 

Termín příštího jednání komise bude dne 09. 04. 2014 od 15.00 hodin v budově Magistrátu 

města Karlovy Vary, Moskevská 21, zasedací místnost v 5. patře.  

 

 

Dne: 14. 02. 2014 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    ____________________ 

                        

         

         ____________________ 

   Mgr. Hana Janischová 

    předsedkyně komise 


